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Protokół nr VI/2024 
z VI sesji w IX kadencji Rady Gminy Cmolas 

- posiedzenie z dnia 21 listopada 2024 r. 

VI Sesja w dniu 21 listopada 2024 r. Obrady rozpoczęto 21 listopada 2024 r. o godz. 15:30, 

a zakończono o godz. 17:50 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków rady i zaproszeni goście według załączonej listy 

obecności. 

Obecni radni: Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, Piotr 

Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena Szpyt, Anna Tworz, Andrzej 

Zagroba, Waldemar Zieliński. 

 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Cmolas – Andrzej Zagroba, wypowiadając 

formułę: „Otwieram szóstą sesję Rady Gminy Cmolas” i po przywitaniu stwierdził quorum 

i prawomocność obrad oraz fakt sporządzenia protokołu z poprzedniego posiedzenia, który był 

wyłożony do wglądu i nie wniesiono do niego uwag. Przewodniczący przedstawił porządek 

obrad sesji, który Radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o sesji: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności oraz stwierdzenie faktu sporządzenia 

protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

2. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

3. Wniosek Wójta Gminy Cmolas wyznaczenie obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji 

na terenie Gminy Cmolas 

4. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał: 

a) w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na terenie 

Gminy Cmolas (projekt nr 1), 

b) w sprawie w sprawie określenia zasad wyznaczania składu oraz zasad działania 

Komitetu Rewitalizacji (projekt nr 2),  

c) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na rok 

2025(projekt nr 3), 

d) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2025 (projekt 

nr 4), 

e) w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na rok 

2025(projekt nr 5),  

f) w sprawie określenia stawek dopłat w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

i zbiorowego odprowadzania ścieków (projekt nr 6), 

g) w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Cmolas z Organizacjami 

Pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2025 r.  

(projekt nr 7),  

h) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla niepublicznych przedszkoli w 

wysokości wyższej niż określona w art.17 ust. 3 ustawy z dnia 27 października 2017 r. o 

finansowaniu zadań oświatowych (projekt nr 8), 

i) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla niepublicznych szkół 

podstawowych, w których zorganizowano oddział przedszkolny w wysokości wyższej niż 

określona w art.19 ust. 3 ustawy z dnia 27 października 2017 r. o finansowaniu zadań 

oświatowych (projekt nr 9), 

j) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu kolbuszowskiego w 2025 r. na 

realizację zadania publicznego (projekt nr 10),  
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k) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu kolbuszowskiego w 2025 r. na 

realizację zadania publicznego (projekt nr 11), 

l) w sprawie zaciągnięcia zobowiązania dotyczącego sfinansowania w 2025 r. opracowań 

projektowych (projekt nr 12), 

m) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Cmolas na lata 2024-

2035 (projekt nr 13),  

n) w sprawie zmian budżetu gminy na 2024 r. (projekt nr 14).  

5. Informacja z posiedzeń komisji Rady Gminy Cmolas. 

6. Wnioski do Rady i informacje. 

7. Zamknięcie sesji.  

   

Po przedstawieniu porządku obrad przewodniczący zapytał, czy są wnioski lub uwagi do 

przedstawionego porządku obrad. Wobec braku uwag przewodniczący przeszedł do realizacji 

kolejnego punktu obrad. 

 

Ad.2. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie przedstawiła Wójt Gminy Cmolas Bernadetta Wolak-Posłuszny. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

AD. 3. Wniosek Wójta Gminy Cmolas wyznaczenie obszaru zdegradowanego i obszaru 

rewitalizacji na terenie Gminy Cmolas 

Wniosek przedstawiła Wójt Gminy Cmolas Bernadetta Wolak-Posłuszny. Wniosek oraz 

diagnoza na potrzeby wyznaczenia obszaru zdegradowanego raz obszaru rewitalizacji 

stanowi załącznik do protokołu.  

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: przyjęcia wniosku Wójta Gminy Cmolas o wyznaczenie obszaru 

zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na terenie Gminy Cmolas. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, 

Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena Szpyt, Anna Tworz, 

Andrzej Zagroba. 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Waldemar Zieliński. 

Radni jednogłośnie przyjęli wniosek. 

 

Ad.4. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał: 

a) w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na terenie Gminy 

Cmolas (projekt nr 1), 

Projekt przedstawiła P. Elżbieta Wyparło, Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego. 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru 

zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na terenie Gminy Cmolas (projekt nr 1). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
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ZA (13): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, 

Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Magdalena Szpyt, Anna Tworz, Andrzej Zagroba 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Michał Szczepanek, Waldemar Zieliński 

Przewodniczący ogłosił, że Rada podjęła uchwałę, która otrzymuje kolejny numer 

Nr VI/39/24. 

 

b) w sprawie określenia zasad wyznaczania składu oraz zasad działania Komitetu 

Rewitalizacji (projekt nr 2), 

Projekt przedstawiła P. Elżbieta Wyparło, Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego.  

 

Przewodniczący rady udzielił głosu p. Pawłowi Walczyszynowi prezesowi Zarządu 

Inicjatywalokalna.pl Sp. Z o.o., prezesowi firmy, która prowadzi program Rewitalizacji dla 

gminy Cmolas. Pan Paweł Walczyszyn przedstawił proces opracowywania programu 

rewitalizacji informując, że uchwalenie programu rewitalizacji stwarza realne możliwości 

pozyskania środków oraz wsparcia w ubieganiu się o różnorodne fundusze. Najpierw Rada 

Gminy podejmuje uchwałę o wyznaczeniu obszaru i procedurze wyboru członków Komitetu 

Rewitalizacji. Po wyborze członków Komitet staje się samodzielnym ciałem o charakterze 

doradczym i opiniującym. Obszar rewitalizacji w gminie Cmolas jest to miejscowość Cmolas. 

W 99,9% przypadków wyznacza się miejscowość gminną, ponieważ to właśnie tam istnieją 

realne możliwości wykorzystania środków. Następnie zostanie przygotowany projekt uchwały 

o przystąpieniu do opracowania Gminnego Programu Rewitalizacji, który można podjąć 

dopiero po uprawomocnieniu się uchwały o wyznaczeniu obszaru rewitalizacji. Na koniec Pan 

Paweł Walczyszyn zachęcał do aktywnego włączenia się w proces uchwalania Programu 

Rewitalizacji. 

Przewodniczący podziękował za sprawne przeprowadzenie konsultacji i spotkań, które 

dotyczyły właśnie obydwu projektów uchwał i zachęcał do brania udziału w dalszych pracach 

nad programem rewitalizacji. 

Wobec braku dalszych zgłoszeń do dyskusji przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie określenia zasad wyznaczania 

składu oraz zasad działania Komitetu Rewitalizacji (projekt nr 2). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, 

Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena Szpyt, Anna Tworz, 

Andrzej Zagroba, Waldemar Zieliński. 

Przewodniczący ogłosił, że Rada jednogłośnie, 15 głosami „ZA” podjęła uchwałę, która 

otrzymuje kolejny numer Nr VI/40/24. 

 

c) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na rok 

2025 (projekt nr 3), 

Projekt przedstawiła Bernadetta Wolak-Posłuszny Wójt Gminy Cmolas. 

Pani wójt dodała, że stawki podatku pozostają na poziomie z roku ubiegłego z jednym 

wyjątkiem. W punkcie 7 autobusy o liczbie miejsc równej bądź większej niż 22 miejsca, 

stawka w roku ubiegłym było to 1710 zł, obniżamy tą stawkę do 1390 zł. Przy tym obniżeniu 

stawek różnica jest na poziomie 600 zł w odniesieniu do dotychczasowych kwot 

pozyskiwanego podatku w bieżącym roku, przy czym obniżenie stawek jest podstawą do 
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rozpoczęcia działań promujących Gminę Cmolas i będzie służyć pozyskaniu kolejnych 

przedsiębiorców, deklarujących prowadzenie działalności transportowej na terenie gminy 

Cmolas. 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych na rok 2025 (projekt nr 3). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, 

Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena Szpyt, Anna Tworz, 

Andrzej Zagroba, Waldemar Zieliński. 

 

Przewodniczący ogłosił, że Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, która otrzymuje 

kolejny numer Nr VI/41/24. 

 

d) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2025 (projekt 

nr 4), 

Projekt przedstawiła Bernadetta Wolak-Posłuszny, Wójt Gminy Cmolas i objaśniła, że 

proponowane stawki podatku pozostają niezmienione w stosunku do 2024 r. 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

 
Przewodniczący ogłosił, że Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, która otrzymuje 

kolejny numer Nr VI/42/24. 

 

e) w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na rok 

2025 (projekt nr 5), 

Projekt przedstawiła Bernadetta Wolak-Posłuszny wójt Gminy Cmolas i dodała, że także 

w tej uchwale cena skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na rok 2025 pozostaje 

na poziomie roku 2024. 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów 

wymiaru podatku rolnego na rok 2025 (projekt nr 5). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na rok 2025 (projekt nr 4) 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, Piotr 

Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena Szpyt, Anna Tworz, Andrzej 

Zagroba, Waldemar Zieliński 
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Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena Szpyt, Anna Tworz, 

Andrzej Zagroba, Waldemar Zieliński. 

Przewodniczący ogłosił, że Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, która otrzymuje 

kolejny numer Nr VI/43/24. 

 

f) w sprawie określenia stawek dopłat w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków projekt nr 6),  

Projekt przedstawiła Skarbnik Gminy Krystyna Róg 

W dyskusji wzięli udział: 

-radny Krzysztof Czachor poprosił o wyjaśnienia z czego wynika podział dopłat w skali 

roku,  

- Wójt Gminy Bernadetta Wolak-Posłuszny -Wody Polskie wydając decyzję w dniu 7 

czerwca 2023 roku zatwierdziły na 3 lata taryfy na wodę i określiły stawki 

maksymalne ceny dla mieszkańców jednocześnie zobowiązując gminę do określonych 

dopłat do ceny wody. Taryfa jest zatwierdzona na 3 lata i mamy określone stawki w 

okresach: 1 lipca 2023 r. -30 czerwca 2024 r., 1 lipca 2024 r. -30 czerwca 2025 r., 1 

lipca 2025 r. -30 czerwca 2026 r.  Te stawki są w dwóch różnych kwotach dlatego, że 

wynikają z dwóch różnych okresów w ciągu roku budżetowego, które wynikają z kolei 

z decyzji Wód Polskich. Decyzja Wód Polski oczywiście jest do wglądu. 

Wobec dalszych zgłoszeń do dyskusji przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie określenia stawek dopłat w zakresie 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków (projekt nr 6). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, 

Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena Szpyt, Anna Tworz, 

Andrzej Zagroba, Waldemar Zieliński 

Przewodniczący ogłosił, że Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, która otrzymuje 

kolejny numer Nr VI/44/24. 

 

g) w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Cmolas z Organizacjami 

Pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2025 r. 

(projekt nr 7)  

Projekt przedstawiła Bernadetta Wolak-Posłuszny wójt Gminy Cmolas. 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu 

Współpracy Gminy Cmolas z Organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2025 r. (projekt nr 7). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, 
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Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena Szpyt, Anna Tworz, 

Andrzej Zagroba, Waldemar Zieliński 

Przewodniczący ogłosił, że Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, która otrzymuje 

kolejny numer Nr VI/45/24. 

 

h)  w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla niepublicznych przedszkoli w 

wysokości wyższej niż określona w art.17 ust. 3 ustawy z dnia 27 października 2017 r. 

o finansowaniu zadań oświatowych (projekt nr 8),  

Projekt przedstawiła Bernadetta Wolak-Posłuszny wójt Gminy Cmolas. Pani wójt 

dodała celem wyjaśnienia, że chodzi o niepubliczne przedszkola, których stawki na 

przestrzeni kadencji ostatniej Rady Gminy ewoluowały i zaczynały się od 75%- 

ustawowo, a od dwóch lat jest już 100% podstawowej kwoty dotacji i taka kwota 

funkcjonuje w budżecie gminy i taką też kwotę gmina wypłaca na dzieci 

z niepublicznych przedszkoli 

W dyskusji wzięli udział: 

-radny Krzysztof Czachor prosił o doprecyzowanie czy szkoła publiczna ma 100% 

dotacji i tą uchwałą ustalamy także 100% dotacji dla szkół niepublicznych.  

- Skarbnik Krystyna Róg Tak, szkoły publiczne dostają 100% wyliczonej przez nas 

kwoty dotacji, natomiast właśnie szkoły niepubliczne, jeśli chodzi o przedszkola i 

klasy zero, zgodnie z tymi artykułami 17 i 18 ustawy mają ustalone 75% kwoty dotacji. 

Jeśli rada nie uchwali stawkę 100% kwoty dotacji, to dostaną mniej niż szkoły 

publiczne. 

Wobec braku dalszych zgłoszeń do dyskusji przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 

dotacji dla niepublicznych przedszkoli w wysokości wyższej niż określona w art.17 ust. 

3 ustawy z dnia 27 października 2017 r. o finansowaniu zadań oświatowych (projekt nr 

8). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

Wyniki imienne: 

ZA (15): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, 

Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena Szpyt, Anna Tworz, 

Andrzej Zagroba, Waldemar Zieliński 

Przewodniczący ogłosił, że Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, która otrzymuje 

kolejny numer Nr VI/46/24. 

 

i) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla niepublicznych szkół 

podstawowych, w których zorganizowano oddział przedszkolny w wysokości 

wyższej niż określona w art.19 ust. 3 ustawy z dnia 27 października 2017 r. o 

finansowaniu zadań oświatowych (projekt nr 9). 

Projekt przedstawiła Bernadetta Wolak-Posłuszny wójt Gminy Cmolas i dodała, że 

analogiczne jak w poprzedniej uchwale, ta stawka również na przestrzeni ostatnich lat 

została podniesiona do 100 % i ma to na celu zrównanie stawek w oddziałach 

niepublicznych do stawek w oddziałach przedszkolnych szkół publicznych. 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji przewodniczący zarządził głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 

dotacji dla niepublicznych szkół podstawowych, w których zorganizowano oddział 

przedszkolny w wysokości wyższej niż określona w art.19 ust. 3 ustawy z dnia 27 

października 2017 r. o finansowaniu zadań oświatowych (projekt nr 9). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

0 

Wyniki imienne: 

ZA (15): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej 

Gul, Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, 

Krzysztof Łagoda, Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena 

Szpyt, Anna Tworz, Andrzej Zagroba, Waldemar Zieliński. 

Przewodniczący ogłosił, że Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, która otrzymuje 

kolejny numer Nr VI/47/24. 

 

j) w udzielenia pomocy finansowej dla powiatu kolbuszowskiego w 2025 r. na 

realizację zadania publicznego (projekt nr 10). 

 Projekt przedstawiła Skarbnik Gminy Krystyna Róg  

W dyskusji wzięli udział: 

- radny Krzysztof Czachor pytał na jakiej podstawie wyliczana jest kwota 

partycypacji kosztach.  

- Radny Michał Szczepanek zgłosił zastrzeżenie, że są inne odcinki na terenie 

gminy, które są pilniejsze do wykonania, między domami, między gęstą 

zabudową, aniżeli „budowanie chodnika przez pola”. Oświadczył, ze będzie 

głosował przeciwko ze względu odcinek, nie ze względu na budowę chodnika. 

- radny Krzysztof Książek poparł radnego Michała Szczepanka mówił, że sama 

droga nie wygląda najlepiej, otoczenie tej drogi zupełnie kiepsko, jest problem 

śmieci w rowach, więc chodnik niewiele pewnie zmieni, a pieszych nie widuje się 

na tej drodze zbyt wielu 

- Wójt Gminy Bernadetta Wolak-Posłuszny wyjaśniała, że do tej pory było 

praktykowane, że gmina partycypowała w połowie wkładu własnego, jaki do 

projektu zadania musi dołożyć powiat. W ten sposób powiat praktykuje i w ten 

sposób buduje. Jeżeli nie zdeklarowalibyśmy tego wkładu własnego, powiat nie 

wyraziłby zainteresowania budową chodników jakichkolwiek na terenie gminy 

Cmolas. To dotyczy tego chodnika i dotyczy chodnika na początku Cmolasu. 

Dlaczego taki chodnik? Powiat zaproponował budowę całego chodnika na całym 

odcinku. Nie był zainteresowany budową częściową tego chodnika. Droga przez 

Świerczów jest to droga, która jest skrótem dla samochodów ciężarowych z 

naczepami pomiędzy trasą Nowa Dęba czy trasą od Stalowej Woli w kierunku 

Mielca. Jest to droga bardzo mocno uczęszczana przez samochody 

wysokotonażowe.  Z nowego osiedla na Dąbrówce bardzo dużo dzieci korzysta 

z przystanku autobusowego, który jest oddalony około pół kilometra. Inne dzieci 

z Dąbrówki dojeżdżają, czy też pieszo chodzą do przystanku w Świerczowie. 

Więc ze względów bezpieczeństwa i natężenia ruchu na tej drodze została podjęta 

decyzja o rozmowach z powiatem i propozycji, która padła. żeby ten projekt 

realizować.  

- Radny Krzysztof Czachor nadal pytał czy przetarg na budowę chodnika się już 

odbył i czy są znane realne koszty. 

- Przewodniczący Rady Andrzej Zagroba i wiceprzewodnicząca Anna Tworz 

poparli budowę chodnika argumentując to względami bezpieczeństwa dzieci.  
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Przewodniczący przypomniał, że dużo młodzieży też dojeżdża do szkół średnich 

do Mielca. W związku z tym, że połączenie z Mielcem jest tylko jednym 

autobusem i alternatywnym połączeniem jest dojazd do Świerczowa i powrót z 

Świerczowa do Cmolasu. Ja uważam, że nie ma dróg ważnych i ważniejszych. 

Wszystkie są ważne. Powiat nie był za tym, żeby przystąpić do realizacji zadania 

tylko fragmentarycznego, powiat wystąpił z inicjatywą połączenia Świerczowa i 

Dąbrówki z Cmolasem. 

- Radny Stanisław Siębor także poparł inicjatywę budowy chodnika argumentując 

to względami ekonomicznymi. Z poprzednich lat koszt kilometra takiego 

chodnika to jest milion złotych, a robiąc inwestycje z Powiatem gmina uzyska 3,5 

km chodnika za ok 600 tys. zł. 

Wobec braku dalszych zgłoszeń do dyskusji przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla powiatu kolbuszowskiego w 2025 r. na realizację zadania publicznego (projekt 

nr 10). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof 

Łagoda, Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Magdalena Szpyt, Anna Tworz, Andrzej 

Zagroba, Waldemar Zieliński 

PRZECIW (1): Michał Szczepanek 

Przewodniczący ogłosił, że Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, która otrzymuje 

kolejny numer Nr VI/48/24. 

 

k) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu kolbuszowskiego w 2025 r. na 

realizację zadania publicznego (projekt nr 11), 

Projekt przedstawiła Skarbnik Gminy Krystyna Róg  

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

powiatu kolbuszowskiego w 2025 r. na realizację zadania publicznego (projekt nr 11) 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, 

Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena Szpyt, Anna Tworz, 

Andrzej Zagroba, Waldemar Zieliński 

Przewodniczący ogłosił, że Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, która otrzymuje kolejny 

numer Nr VI/49/24. 

 

l) w sprawie zaciągnięcia zobowiązania dotyczącego sfinansowania w 2025 r. opracowań 

projektowych (projekt nr 12) 

Projekt przedstawiła Skarbnik Gminy Krystyna Róg  

W dyskusji wzięli udział: 
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- Radny Krzysztof Czachor pytał czy projekty przebudowy drogi Cmolas-Ścieżki 

i projektu budowy Domu Pracy Twórczej z biblioteką są poprawiane czy od nowa coś 

trzeba przeprojektować? 

- Radny Waldemar Zieliński zgłosił zastrzeżenie, że nie będzie głosował za podjęciem 

uchwały, w której nie ma żadnych projektów w Trzęsówce. 

- Wójt Gminy Bernadetta Wolak-Posłuszny wyjaśniała, że to są projekty, które są w 

trakcie i ze względów terminowych nie zapłacimy ich w tym roku, przesuwamy 

zobowiązanie i płatność na rok przyszły. To nie są nowe projekty, które są w budżecie, 

przyszłorocznym zaplanowane jako projekty do zrealizowania. Projekt budżetu 

przyszłorocznego będzie omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Wobec braku dalszych zgłoszeń do dyskusji przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania 

dotyczącego sfinansowania w 2025 r. opracowań projektowych (projekt nr 12). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, 

Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Magdalena Szpyt, Anna Tworz, Andrzej Zagroba, 

Waldemar Zieliński. 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Michał Szczepanek. 

Przewodniczący ogłosił, że Rada podjęła uchwałę, która otrzymuje kolejny numer 

Nr VI/50/24. 

 

m) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Cmolas na lata 2024-2035 

(projekt nr 13) 

Projekt przedstawiła Skarbnik Gminy Krystyna Róg. 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Cmolas na lata 2024-2035 (projekt nr 13). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof 

Łagoda, Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena Szpyt, 

Anna Tworz, Andrzej Zagroba, Waldemar Zieliński. 

Przewodniczący ogłosił, że Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, która otrzymuje 

kolejny numer Nr VI/51/24. 

 

 

n) w sprawie zmian budżetu gminy na 2024 r. (projekt nr 14) 

Projekt przedstawiła Skarbnik Gminy Krystyna Róg  

W dyskusji wzięli udział: 

- Radna Anna Tworz -zadała pytanie odnośnie do działu 855. Mamy zmniejszenie na 

dwadzieścia tysięcy zł. Czy ta kwota będzie jakoś wykorzystana, żeby jeszcze mogła 

zostać zagospodarowana?  
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- Skarbnik Gminy Krystyna Róg - kwotę dwadzieścia tysięcy mamy w dziale rodzina, 

w świadczeniach rodzinnych. Zmniejszamy z paragrafu czterysta jeden na kwotę 

dwadzieścia tysięcy, ale zwiększamy też tytułem wypłat zasiłków okresowych. Są to 

przesunięcia w ramach działu i rozdziału zadań wynikających z kompetencji Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Wobec braku kolejnych zgłoszeń do dyskusji przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2024 r. 

(projekt nr 14).  

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, 

Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena Szpyt, Anna Tworz, 

Andrzej Zagroba, Waldemar Zieliński. 

Przewodniczący ogłosił, że Rada jednogłośnie podjęła uchwałę, która otrzymuje kolejny 

numer Nr VI/52/24. 

 

 

 

Ad.5. Informacja z posiedzeń komisji Rady Gminy Cmolas. 

Informację z posiedzeń przedstawił Andrzej Zagroba, który w okresie międzysesyjnym 

przewodniczył wspólnemu posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy Cmolas. Dotyczyło ono 

analizy złożonych do projektu budżetu wniosków. Wpłynęło 25 dokumentów, które zostały 

przedstawione na wspólnym posiedzeniu poszczególnych komisji Rady. Dokumenty wpłynęły 

zarówno od radnych, jak i od sołtysów i innych instytucji działających na terenie gminy 

Cmolas. Te wnioski zostały przedstawione, przedyskutowane i są też pewną wskazówką o 

kierunku działań na najbliższy budżet i lata kolejne. Przed nami jeszcze jedno posiedzenie 

wspólne dotyczące dyskusji nad projektem budżetu na przyszły rok. Ten termin posiedzenia 

ustalimy po dzisiejszej sesji.  

 

Ad.6. Wnioski do Rady i informacje. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Przewodniczący poinformował Radnych, że Pani Wójt przekazała projekt budżetu zgodnie z 

wymaganym terminem. Projekt budżetu dla wszystkich Państwa Radnych jest dostępny 

w programie e-sesja w zakładce informator. Prosił o zapoznanie się.  

-radny Krzysztof Czachor przekazał spostrzeżenia mieszkańców, że nieprecyzyjnie są 

określone w przetargu drogi gminne do odśnieżania, oraz zgłosił, że nowe lampy LED w kilku 

miejscach uległy awarii i nie świecą oraz przekazał informacje od mieszkańców, że niektóre 

odcinki są niedoświetlone.  Radny proponował także aby zorganizować spotkanie informacyjne 

odnośnie do planu ogólnego gminy. 

- Radny Michał Szczepanek zgłaszał uwagi, że drogi gminne zostały nieprecyzyjne ujęte do 

zimowego utrzymania dróg, i mówił, że mieszkańcy pytają, dlaczego jest stawka godzinowa, a 

nie jest płacone od kilometra. Więc uważam, że jeśli będziemy ogłaszać kolejną ofertę na 

odśnieżanie zimowe, powinniśmy płacić wykonawcy od kilometra, a nie od roboczogodziny. 
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Kolejną sprawą o jaką pytał radny był przetarg na wywóz śmieci z terenu gminy Cmolas, dla 

którego zostały wydłużone terminy składania ofert. Dopytywał jaki jest powód tego, że płyną 

odwołania. Jeszcze zapytanie od mieszkańców, gdzie stacjonuje nowy ten mikrobus do 

przewozu osób niepełnosprawnych oraz inne pojazdy służbowe. Dalej radny pytał o 

zestawienie z nowo otwartej siłowni w Cmolasie, ile tam jest wykupionych na ten moment np. 

ręcznych karnetów. Kolejnym zapytaniem było co zawierają zarządzenia numer 123 i 124, 

ponieważ są pominięte na BIP. Na koniec radny przekazał sugestie, aby oświetlenie świąteczne 

było proporcjonalne rozwieszane w każdej miejscowości przy budynkach użyteczności 

publicznej, a nie tylko w Cmolasie.  

 

- Wójt Gminy Bernadetta Wolak-Posłuszny wyjaśniała: 

• Drogi określone przetargu na odśnieżanie- To jest obszar, który obejmuje drogi 

gminne na tym terenie, więc to nie jest określenie dróg, tylko obszaru, na które 

podzieliliśmy gminę, czyli trzech obszarów.  

• Plan przestrzenny- co do planu przestrzennego, w urzędzie cały czas jest do dyspozycji 

dwie osoby. Pani kierownik potwierdzi, że tych mieszkańców jest dużo, przychodzą i 

sprawy swoje na bieżąco załatwiają. Nie planujemy organizować żadnych spotkań, 

dlatego że jest to dodatkowe angażowanie czasu pracownika, którego musimy zabrać 

ze stanowiska pracy w Urzędzie Gminy.  

• Nowe lampy- prośba o weryfikację, proszę o numery słupów, miejscowość. jak będzie 

pan miał komplet informacji, to ja zapraszam albo do mnie, albo do pana Wiesława 

Jadacha, który odpowiada bezpośrednio za oświetlenie i będziemy reagować. 

• Niedoświetlenie- przeanalizujemy, jeżeli będzie taka zasadność, to będziemy 

podejmować decyzję o wieszaniu dodatkowych lamp. 

• Odśnieżanie, dlaczego od kilometra? - zawsze gminie Cmolas i nie tylko zresztą 

gminie Cmolas stawka była liczona od godziny i w tym roku też pozostaliśmy przy 

takim samym sposobie rozliczania. Mamy różny stopień zaśnieżenia, mamy drogi, 

które są oblodzone a brak śniegu, bo też mamy przewidziane w przetargu pracę 

wykonawcy w takiej sytuacji. Dlatego zdecydowano, że wykonawca będzie rozliczny 

od godziny.  

• Przetarg na odbiór odpadów - Było odwołanie oferenta do Krajowej Izby 

Odwoławczej. W dniu dzisiejszym Kancelaria Prawna oferenta wycofała złożone 

odwołanie, więc pozwoli nam to zakończyć postępowanie przetargowe. Jak 

mieszkańcy śledzą przetargi, to zapewne zauważyli, że te przetargi od lat są naprawdę 

bardzo dobrze przygotowywane i dzięki temu też przy tych założeniach, które były 

robione, mamy takie, a nie inne stawki na przetarg w gminie Cmolas.  

• Gdzie jest bus i gdzie są pojazdy służbowe Gminy? - Pojazdy gminy są parkowane 

w bezpiecznych miejscach. Szara Skoda stoi w garażu za budynkiem, czerwony 

Lublin stoi także za budynkiem, tam też będzie garażowany nowo zakupiony Ford. 

Wymieniono na tej części budynku oświetlenie, będą założone nowe kamery, jest 

ogrodzenie, więc pojazdy będą bezpieczne.  

• Zestawienie jest nowej siłowni - zestawienie zostanie przygotowane, ale dopiero po 

okresie, który da nam jakikolwiek miarodajne dane do analizy. Takie zestawienie 

zostanie przygotowanie i przedstawione na stosownej komisji, a później pewnie na 

forum Rady.  

• Oświetlenie świąteczne- na ten moment nie jest planowane dodatkowe oświetlenie 

świąteczne, pozostanie jak w roku ubiegłym z małymi uzupełnieniami. 

 



12 

 

- Skarbnik Krystyna Róg wyjaśniła, że zarządzenie nr 123 jest to projekt budżetu gminy na 

2025 rok. Natomiast zarządzenie nr 124 są to zmiany budżetu zwiększające dochody i 

wydatki.  

- Radna Anna Tworz zwróciła się z prośbą o Państwa Radnych i do Państwa Sołtysów 

o poinformowanie i zachęcanie organizacji pozarządowych, Kół Gospodyń Wiejskich do 

uczestnictwa spotkaniu „Forum dla organizacji pozarządowych”, gdzie będziemy przybliżać 

sięgać po środki oraz jak funkcjonuje ten trzeci sektor. Spotkanie będzie w środę 27 listopada 

2024 r.  o godzinie 17 w Domu Kultury w Cmolasie.  

Ad.7. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący rady Andrzej Zagroba po zrealizowaniu wszystkich punktów obrad 

podziękował za obecność i zamknął sesję słowami „Zamykam szóstą sesję Rady Gminy Cmolas 

IX kadencji”. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 Protokołowała: Anna Gul-Halat – referent. 

Przewodniczący Rady 

Andrzej Zagroba 


